
C O N S T A N T I N  M I T U C Ă  

 

           Din momentul devenirii membru al 

asociației noastre am avut sentimentul de 

APARTENENȚĂ așa cum nu îl mai avusesem în 

alte etape ale vieții. Și mă bucur că încă am 

acest sentiment în ciuda provocărilor ce apar 

mereu pentru un bibliotecar public român. 

    Provocări legate de o activitate legiferată  

depășit. De marea ”  bucurie ” de a vedea la 

sfârșit de an că iar drepturile salariale îți vor fi 

prorogate. Că iar un guvern care nu încasează 

decât 36% din TVA știe mai bine că atât merit. 

Și, pentru că eu cred că MERITĂM mai mult, 

vreau să încerc să contribui la atingerea 

acestui lucru. 

    Perioada următoare poate fi hotărâtoare 

pentru a avea o nouă lege a bibliotecilor. Dar 

să nu uităm ca în Parlament sunt și alte legi      

” arzătoare” ca cea a apărării naționale, ca cea 

despre dezvoltatorii imobiliari (legea NORDIS) 

și trebuie să luptăm pentru a reuși să ajungă 

legislația noastră pe ordinea de zi a 

Parlamentului.  

       Dar avem de rezolvat o serie de probleme 

ce țin strict de noi: 

- Lipsa de încredere a membrilor în 

Asociație 
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- Scăderea numărului de membri 

- Comunicare slabă cu membrii 

Asociației 

- Suntem percepuți ca instituții de 

cultură și nu ca centre de învățare pe 

tot parcursul vieții 

- Refacerea numărului de filiale județene 

- Susținerea participării membrilor 

Asociației la evenimentele 

profesionale, mai ales pentru membrii 

din mediul rural și mic urban 

- Acțiuni de advocacy în mediul cultural 

și politic 

 

În perioada imediat următoare se 

vorbește de restructurări de personal. 

Deși nu suntem sindicat, cred că ar 

trebui să pregătim o strategie unitară în 

această eventualitate. Prin cererea de 

informații publice conform Legii 

544/2001 să arătăm că nu în biblioteci a 

crescut numărul de angajați și nici 

cheltuielile salariale. Prin transmiterea 

acestor informații spre mass media 

vom reuși să arătăm că nu bibliotecarii 

și bibliotecile creează probleme . 

     SPERANȚA MEA: Bibliotecari uniți și 

biblioteci vizibile . 
 

 

Cu stimă, 

Constantin Mitucă 

 

 


